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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánja visszaállítani a hazai lombikszektor 
európai hírnevét?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az Mfor menedzser magazin arról ír,  hogy a Global Clinic Rating (GCR) minősítése alapján a
Fertility Road szakmai fórum összeállította 2024 legjobb európai meddőségi klinikáinak listáját.
Bár a rangsorban spanyol, görög és ciprusi centrumok mellett kelet és közép-európai országok -
Csehország és Lettország - intézményei is megtalálhatóak, magyar kórház nem tudott felkerülni a
listára. A portál nemcsak szakmai alapon, hanem a betegelégedettségi mutatók alapján is felállított
egy sorrendet, ahol az élmezőnybe sajnos szintén nem került hazai intézmény.

https://mfor.hu/cikkek/egeszsegugy/magyar-meddosegi-centrum-kaali-allamositas-legjobb-europai-
intezetek-lombik-egeszsegugy.html

Az eset azért is elgondolkodtató, mert hazai magánintézmények korábban annyira sikeresek voltak,
hogy tömegével érkeztek külföldi párok is Magyarországra mesterséges megtermékenyítés céljából.
Mióta azonban a meddőségi szektor államosításra került a tendencia megfordulni látszik és már
számos magyar pár is  inkább azt a csehországi klinikát keresi fel, mely 6. helyen végzett a szakmai
rangsorban.  A  cseh  intézmény  hazai  látogatottságát  mutatja,  hogy  már  magyar  nyelvű
tájékoztatókkal  készülnek  a  magyarok  fogadására.  Hazai  sajtóhírek  szerint  a  magyar  párok
döntésében az államosítási folyamatnak is része van. Nem világos tehát, hogy miként állja meg a
helyét Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter állítása, aki éppen a hatékonysággal
indokolta a meddőségi centrumok állami kézbe vételét.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:



1. Hogyan kívánja visszaállítani a hazai lombikszektor európai hírnevét?  Mit tesz annak érdekében,
hogy a magyar párok ne külföldi, hanem újra a hazai intézményekbe fektessék bizalmukat?

2. Milyen betegbiztonsági kérdéseket vet fel a színvonal csökkenése és hogyan orvosolják mindezt?

3.  Az Európai  Bizottság kötelezettségszegési  eljárást  indított  a  meddőségi  klinikák indokolatlan
államosítása miatt. Mit válaszolt a kormány az észrevétel korrigálására? 

4. Nem gondolja-e, hogy itt volna az ideje a magánszektor újraindításának?

 

Várom válaszát.

 

Komjáthi Imre
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